
Or.0002.8.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr XLIII.2023 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 16 listopada 2023 r. w godz. 11.00 – 12:05 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 11:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor SP w Sokołach); 
2) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
3) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
4) Szczepan Koc – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
5) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
6) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
7) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
8) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
9) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
10) Magdalena Pietruczak – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
11) Mieszkańcy gminy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych 
z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Radny Marek Czajkowski poinformował, że na ostatnim posiedzeniu komisji rozmawialiśmy 
na temat projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu 
niepieniężnego (aportu) do spółki. Do tej pory nie otrzymaliśmy informacji o wycenie nieruchomości, 
którą wniesiemy do spółki. Ponadto przedstawił, że jest słaby kontakt z SIM. Trudno jest uzyskać 
jakiekolwiek informacje o działalności spółki. Złożył wniosek o przesuniecie punktu 5.2. na kolejną 
sesję. Stwierdził, że nie mamy wszystkich materiałów i nie wiemy, o czym mamy rozmawiać. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że działalność Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
„KZN-Podlaskie” sp. z o.o. została szczegółowo omówiona na komisji w dniu 19 października 2023 r. 
Materiały wraz z zaproszeniem na sesję zostały przesłane radnym na skrzynki poczty elektronicznej. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska wyjaśniła, że na dzień posiedzenia 
komisji nie mieliśmy wyceny nieruchomości. Po komisji otrzymaliśmy taki dokument. Przed sesją 
poprawiliśmy projekt uchwały i wysłaliśmy go państwu radnym na skrzynki poczty elektronicznej. 

Radny Kacper Szorc potwierdził otrzymanie poprawionego projektu uchwały. 
Pozostali radni również potwierdzili otrzymanie takiego dokumentu. 
Radny Marek Czajkowski przeprosił za zamieszanie i wycofał wniosek. 
Nie zgłoszono więcej uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu przyjęcie zaproponowanego 

porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowany 

porządek obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLII Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) określenia zasad wnoszenia, cofania oraz zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa  
handlowego przez Wójta Gminy Sokoły; 

2) wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki;  
3) Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2024 rok; 

4) uznania skargi za bezzasadną; 
5) rozpatrzenia wniosku o utworzenie Punktu Przedszkolnego w Bruszewie. 

6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał wyciąg z protokołu XLII Sesji Rady Gminy, 
który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XLII Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XLII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XLII Sesji Rady Gminy 
Sokoły został przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy między sesjami za okres od 
6 października 2023 r. do 16 listopada 2023 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że 15 października 2023 r. odbyły się wybory parlamentarne. 
Przypomniał, że przed tymi wyborami ogłoszono konkurs na poprawę frekwencji w wyborach. Gmina 
z największą frekwencją w powiecie miała otrzymać 1 mln zł na remont strażnicy bądź innych 
pomieszczeń użytku publicznego. Gmina Sokoły nie miała najlepszej frekwencji w powiecie, a więc na 
te środki nie możemy liczyć. Spełniliśmy za to drugi warunek do otrzymania 250 tys. zł na koła 
gospodyń wiejskich, zespoły ludowe oraz funkcjonowanie lokalnych klubów sportowych, jakim było 
osiągnięcie frekwencji przekraczającej 60 %. W naszej gminie frekwencja wyniosła 68,54 %. Zapytał 
pana wójta, czy już coś wiadomo o przekazaniu nam tych środków? Niektóre gminy w kraju wysłały 
już zapytania do ministerstwa w sprawie wypłaty nagrody. W naszej gminie funkcjonują dwa koła 
gospodyń wiejskich i klub sportowy. Warto byłoby o takie środki upomnieć się w ministerstwie. 
Naszym lokalnym organizacjom przydałyby się takie pieniądze. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że czekamy jeszcze na te środki. Przed 
przekazaniem nam nagrody za wysoką frekwencję wcześniej muszą być dokonane zmiany w budżecie 
państwa. Dopiero potem będą informacje do gmin ze szczegółowym sposobem rozdysponowania 
tych pieniędzy. 
 
Ad. 5. 
1) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania oraz zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 
handlowego przez Wójta Gminy Sokoły. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy na temat tej 
uchwały. Pani mecenas wyjaśniała zawiłości prawne, ale nadal mam wiele wątpliwości. Oświadczył, 
że w projekcie uchwały znajduje się zapis o następującej treści: „Wójt Gminy Sokoły może wyrazić 
zgodę na dobrowolne umorzenie udziałów lub akcji za wynagrodzeniem niższym od wartości 
przypadających na udział lub akcję aktywów (…)”. Nie zostało nam to do końca wyjaśnione i jest to 
niezrozumiałe. Poprzednia nasza uchwała w tej samej sprawie została uchylona przez wojewodę 
w całości. Radni nie otrzymali rozstrzygnięcia nadzorczego wojewody do analizy. Pani mecenas 
odczytała nam tylko jego fragment i powiedziała to, co chciała powiedzieć. Niezrozumiałym jest to, że 
do wniesienia udziałów potrzebna jest zgoda rady, ale udziały może dobrowolnie umorzyć wójt sam 
bez pytania o zgodę rady gminy. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska uzupełniła wypowiedź pani kierownik przedstawiając, że 
bieżący wzór projektu uchwały otrzymaliśmy z nadzoru prawnego wojewody. Nasz projekt uchwały 
wzorowanym jest na uchwale Rady Miasta Bytom, która nie została podważona przez inspektorów 
kontrolujących uchwały. Pracownicy nadzoru prawnego Wojewody Podlaskiego stoją na stanowisku, 
że proponowana wersja projektu uchwały jest prawidłowa. Odnosząc się do uwagi radnego Marka 
Czajkowskiego oświadczyła, że uchwała rady gminy nie może regulować spraw, które nie mieszczą się 
w zakresie kompetencji rady gminy. Zapisy uregulowane w przepisach wyższej hierarchii nie mogą 
być powielane w uchwałach rady gminy. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski wyjaśnił, że w żaden sposób nie zamierza uzurpować przepisów 
prawa. Niemalże każda sprawa jest omawiana z radą gminy. Na posiedzeniu komisji pani mecenas 
tłumaczyła, że wprowadzenie uwagi radnego Marka Czajkowskiego może spowodować po raz kolejny 
uchylenie uchwały. Nie chcielibyśmy do tego dopuścić. Rozmawiamy ze specjalistami w tym zakresie. 
Poprosiliśmy pracowników nadzoru prawnego wojewody o przesłanie nam dobrego wzoru uchwały. 
Taki wzór otrzymaliśmy. Nie chcielibyśmy go samowolnie modyfikować, ponieważ narażamy się na 
ryzyko ponownego uchyleniach uchwały. Zależy nam kontynuowaniu prac związanych z budową 
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bloków mieszkalnych przy ul. Tykocińskiej w Sokołach. Pani mecenas w żaden sposób nie próbuje 
naginać przepisów prawnych. Tak to właśnie jest uregulowane prawnie. Radny ma prawo mieć inne, 
niż wszyscy zdanie w takiej, czy innej sprawie. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia zasad wnoszenia, cofania oraz zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego 
przez Wójta Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 1 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad 

wnoszenia, cofania oraz zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa handlowego przez Wójta Gminy 
Sokoły, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

 Uchwała Nr XLIII/288/2023  
w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania oraz zbywania udziałów i akcji w spółkach 

prawa handlowego przez Wójta Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
 
2) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego (aportu) do 
spółki. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki, stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

 Uchwała Nr XLIII/289/2023 
w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie nieruchomości jako wkładu niepieniężnego 

(aportu) do spółki, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
 
3) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie Programu 
współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
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ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 
rok. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na 2024 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 12 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu współpracy 

Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

 Uchwała Nr XLIII/290/2023  
w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2024 rok, stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 
4) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie uznania skargi 
za bezzasadną. 

Radny Janusz Grabowski (Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Sokoły) odczytał stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji w sprawie skargi złożonej przez Wodne 
Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Warszawie, ul. Mazowiecka 
11/49 dotyczącej braku realizacji zadania własnego gminy polegającego na wykonaniu obowiązku 
wynikającego z art. 4 ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 18 sierpnia 2011 r. o bezpieczeństwie osób 
przebywających na obszarach wodnych, które stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie uznania 

skargi za bezzasadną. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uznania skargi za 

bezzasadną, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
 Uchwała Nr XLIII/291/2023 

w sprawie uznania skargi za bezzasadną, stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
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5) 
Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku o utworzenie Punktu Przedszkolnego w Bruszewie. 
Radny Janusz Grabowski (Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Sokoły) odczytał stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sokoły w sprawie wniosku 
mieszkanki Gminy Sokoły o utworzenie Punktu Przedszkolnego w Bruszewie, przekazany według 
właściwości organu do Rady Gminy Sokoły przez Podlaski Urząd Wojewódzki w Białymstoku w dniu 
16 października 2023 r., które stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

AK oświadczyła, że wszyscy uczestnicy sesji wiedzą, że pan wójt wielokrotnie zapewniał nas, 
że po zamknięciu Szkoły Podstawowej w Bruszewie w budynku powstanie punkt przedszkolny. 
Wielokrotnie zadawaliśmy pytania, na które nigdy nie otrzymaliśmy odpowiedzi. Pytaliśmy: Jaki jest 
koszt utworzenia punktu przedszkolnego? Co z resztą budynku? Jaki jest koszt dostosowania budynku 
do potrzeb punktu przedszkolnego? Słyszeliśmy, że w budżecie gminy są środki na remont budynku. 
Teraz chcielibyśmy usłyszeć, dlaczego pan wójt nie otworzył punktu przedszkolnego? Czy od początku 
tego roku zmieniła się demografia? Dlaczego na spotkaniu wiejskim w Bruszewie tylko część rodziców 
zadecydowała o dalszym losie placówki? Odpowiednim organem do podejmowania takich decyzji jest 
rada gminy. Czy rodzice mają domniemywać, że od samego początku pan wójt mijał się z prawdą i nie 
chciał tworzyć punktu przedszkolnego? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że wójt nawet przez chwilę nie mijał się z prawdą. 
Przedstawił, że w momencie, gdy rozmawialiśmy o losach szkoły i padł pomysł utworzenia punktu 
przedszkolnego zwróciliśmy się do Sanepidu z prośbą o zapoznanie z procedurą. Chcieliśmy wiedzieć, 
jakie są wymogi związane z utworzeniem w budynku szkolnym punktu przedszkolnego. Otrzymaliśmy 
odpowiedź, że utworzenie PP w budynku szkolnym nie będzie problemem. Rzeczywistość okazała się 
zupełnie inna, ale nie to jest głównym problemem. Po przenalizowaniu listy dzieci zapisanych do 
punktu przedszkolnego okazało się, że na 25 dzieci zaledwie 12 jest z obwodu SP w Bruszewie. 
Ponadto wzięliśmy pod uwagę liczbę dzieci z obwodu faktycznie uczęszczających do tej szkoły. Dane 
nie przemawiały za potrzebą tworzenia punktu przedszkolnego. Temat został poruszony podczas 
zebrania w Bruszewie i mieszkańcy opowiedzieli się jednoznacznie. Punkt przedszkolny można byłoby 
utworzyć na siłę, ale obawiamy się, że po odejściu z PP do szkoły podstawowej dzieci najbardziej 
zdeterminowanych rodziców ze strony pozostałych osób nie będzie zainteresowania. W rezultacie po 
najwyżej dwóch latach będziemy musieli zamknąć ten punkt, a więc wydatek będzie nieracjonalny 
ekonomicznie. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie uznania 

skargi za bezzasadną. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 8 

 głosy przeciw: 3 

 głosy wstrzymujące się: 2 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

o utworzenie Punktu Przedszkolnego w Bruszewie, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
 Uchwała Nr XLIII/292/2023  

w sprawie rozpatrzenia wniosku o utworzenie Punktu Przedszkolnego w Bruszewie,  
stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
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Ad. 6. 
1) 
 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że wczoraj otrzymaliśmy projekt budżetu na 2024 rok. Jest 
to obszerny dokument, który trzeba szczegółowo przenalizować. Zapytał, czy wniosek zgłoszony do 
budżetu gminy na 2024 r. przez dwóch radnych został ujęty w projekcie budżetu? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że tak. Projekt budżetu gminy na 2024 r. 
będzie szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji. 
2) 
 Radny Marek Czajkowski poinformował, że gmina złożyła wniosek do powiatu o postawienie 
drogowskazu kierunkowego do wsi Truskolasy-Wola w pasie drogi powiatowej we wsi Truskolasy-
Niwisko. Wniosek był złożony 9 listopada 2022 r. Do tej pory nie udzielono nam odpowiedzi. Poprosił 
pana wicestarostę o ustosunkowanie się do tej sprawy. Podobną sytuację mamy we wsi Truskolasy- 
Olszyna. Brakuje tam drogowskazów do kolonistów. Należałoby je uzupełnić. Zdarza się, że w nocy 
karetka szuka chorego i nie może trafić na miejsce. Znaki usprawniłyby dotarcie jej do celu.  
 Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski poprosił radnego M. Czajkowskiego, aby 
pozostał na sali po zakończeniu obrad. Skonstatujemy się telefonicznie z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Powiatowych i wyjaśnimy sprawę. 
3) 
 Radna Jadwiga Sieniawska zaproponowała rozważenie możliwości wykonania dwóch przejść 
dla pieszych na ul. Kościelnej w Sokołach (w pobliżu cmentarza i ul. Krzewina). Obecnie na całym 
odcinku od szkoły do cmentarza nie ma żadnego przejścia dla pieszych. Jest to szczególnie 
zauważalne podczas pogrzebów i Dnia Wszystkich Świętych. 

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że rozważymy zasadność 
tego wniosku. 
4) 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Magdalena Pietruczak zaprosiła 
uczestników sesji na I Podlaskie Warsztaty Architektoniczno-Budowlane organizowane 19 listopada 
2023 r. w Centrum Wystawienniczo-Targowym w Sokołach. W tym samym miejscu 3 grudnia br. 
odbędzie się jarmark bożonarodzeniowy. Podczas tego wydarzenia będą prezentować się nasi lokalni 
producenci. Będzie smacznie, zdrowo i muzycznie. Każdy znajdzie coś ciekawego dla siebie. Zaprosiła 
uczestników sesji na planowane wydarzenia do CWT w Sokołach. 
5) 
 Radny Janusz Grabowski zapytał, czy jest jeszcze możliwość dokonania zmian w projekcie 
wykonania boisk sportowych przy Szkole Podstawowej w Sokołach? Projekt został znacznie okrojony 
i obecnie przewiduje m.in. budowę trybun dla widzów. Uważamy, że są one zbędne. Zamiast tego 
lepiej byłoby wykonać skocznię w dal i miejsca do pchnięcia kulą. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że przedmiotowy 
projekt był opracowywany bardzo długo. Złożyliśmy wniosek do Polskiego Ładu o dofinansowanie 
realizacji inwestycji i otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 8,1 mln zł. Kilkakrotnie ogłaszaliśmy 
postępowanie przetargowe na wybór wykonawcy inwestycji w pierwotnym zakresie. Do pierwszych 
dwóch przetargów nikt nie przystąpił, w kolejnych dwóch najniższa oferta znacznie przekraczała 
nasze możliwości finansowe. W związku z tym przed ogłoszeniem piątego przetargu postanowiliśmy 
ograniczyć zakres inwestycji. Obecnie trwa postępowanie przetargowe. Chcielibyśmy w końcu znaleźć 
wykonawcę. Nie możemy teraz zmienić zakresu planowanych prac. Zaproponowała poczekać do 
rozstrzygnięcia postępowania. Jeżeli i tym razem nie wybierzemy wykonawcy, to wówczas będziemy 
mogli zmienić projekt. Projekt był konsultowany z dyrektorem szkoły i nauczycielami wychowania 
fizycznego. Na tą chwilę jest za późno na wprowadzanie zmian.  

Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że nauczyciele oczekują, aby obiekt służył im do 
codziennej pracy, a nie tylko do imprez sporadycznych. Obawiamy się, że wizja projektanta odbiega 
od rzeczywistości i potrzeb szkoły. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski oznajmił, że pierwotnie skocznia 
była planowana za strumykiem. W pierwszej wersji projektu uznaliśmy, że trybuny są potrzebne. Po 
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korekcie niektóre elementy infrastruktury zostały usunięte i może to mieć wpływ na pozostałe 
detale. Należałoby ponownie przeanalizować projekt i pozostawić w nim to, co jest nam niezbędne. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił, aby po sesji zostały najbardziej zainteresowane osoby. 
Przyniesiemy dokumentację i porozmawiamy na temat projektu. 
6) 
 JSP poprosiła o udostępnienie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o utworzenie Punktu 
Przedszkolnego w Bruszewie wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odpowiedział, że uchwała zostanie udostępniona. 
 
Ad. 7. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 12:05 zamknął obrady XLIII 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 
 


